
NOVE

IZ RIBNIŠKO - KOČEVSKEGA KONCA

maj 1992 cena 38 SLT št.26
poštnina plačana pri pošti 61310 Ribnica

Samointervju ob 1. obletnici Novih novic 
Družina Hafnar - Debeljak

Gostje: Juri in Zlobec, Peterle, Kramberger, Gros

Begunci v RIBNIŠKI KASARNI
Ufi

ITAS: Negotovost povzročila nezadovoljstvo

O nezaupnici - pogled z druge strani
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FRIZERSKI, KOZMETIČNI IN PRODAJNI 
SALON

^Angelika

NUDIMO VAM MODEREN TrS 25- raaia Sodražica
NAKIT IZ ZLATA IN SREBRA

roč ni: in zi-tm:
URE PO ZELO 

LGODNIH CENAH

"ANGELIKA" nagrajuje naročnike NOVIH 
NOVIC s 700SLT v protivrednosti blaga ali 
storitev iz svoje ponudbe!
Tokratna izžrebana nagrajenca sta:
Matej Škufca, Opekarska 35, Ribnica in 
Franc Miklič, Streliška 22, Kočevje 

Čestitke nagrajencema!

H izvajanje in vzdrževanje vseh vrst 
elektroinstalacij

a popravilo ročnega orodja 
BLACK & DECKER, ISKRA

za popravilo ročnega orodja dajem 
3 mesečno garancijo

Oglasite se v Prapročah 2,61316 Ortnek 
tel: 861-498

llilCEMENTNA GALANTERIJA
Gole Danijel, .Sii'k:, v;i, 47 Kiti 'ji*............................ ‘.........85.1-862

IZDELUJEMO:
- brušene teraco okenske police

stopnice
balkonske robnike

- cvetlična korita
- montažne kompostnike

NAŠI IZDELKI SO FUNKCIONALNI, LEPI IN 
TRAJNI.

SE PRIPOROČAMO !

ßglpp ČEVLJARSTVO Šcškova 16 
^4 P (pri trgovini

<*8^*0 ETiCJX d O O AvodefijKočevje,
u,0-°- tel. 853-565

- hitro popravimo vse vrste obutve
- prodajamo obutev, vseh vrst nogavic, usnjene 

»alanterije in vseh vrst modnih dodatkov
- komisijska prodaja predvsem otroške obutve
Del. čas: od 8.00 do 12.00 in od 16.00 do 19.00, 

sobota od 9.00 do 13.00

PRIČAKUJEMO VAŠ CENJENI OBISK. 
PRESENEČENI BOSTE NAD UGODNIMI 

CENAMI!

bistro
Kolodvorska 23, Kočevje, tel.: 061/ 858 - 063

- PRIPOROČAMO SE ZA OBISK V 
BISTROJU !

- PRIPRAVLJAMO SE ZA RAZŠIRITEV 
NASE PONUDBE!

Honorarno zaposlimo dekle za pomoč 
pri strežbi.

Z NAMI V ŠOLO VI.
ZA ZNANJE SMO /< A

POTREBNI VSI
- TRGOVINA - tel.: 860 - 266
Se že veselite počitnic?
Prav hitro bodo tu, še hitreje bodo minile, zato si 
predčasno in z ugodnimi nakupom v mesecu maju 
priskrbite šol. potrebščine.
NOVOST - pojdite v novo šolsko leto z manjšimi

finančnimi obremenitvami: komisijska prodaja 
rabljenih šol. knjig, od meseca maja dalje.

V naši trgovini ŠOLARČEK, Vrvarska 3, Ribnica, si boste 
z nakupom nad 3.500,00 SLT pridobili člansko izkaznico, s 
katero boste v prihodnje uveljavljali bonitete naše trgovine. 
Pri nakupu nad 1.500,00 SLT - presenečenje.

- PROIZVODNJA - tel.: 860 - 211 
Ste morda že ustanovili privatno podjetje?
Predstavite si ga z dobrim zaščitnim znakom in dobro 
propagando, kot so:
-vizitke

- dopisi
- nalepke

- etikete
- letaki

-plakati...
Ko pa se boste odločili za sponzorstvo na raznih priredit
vah, vam bomo vaš emblem predstavili v sitotehniki na 
majicah, panojih, reklamnih tablah,...

Reklama je strošek, vendar ne tolikšen, da se 
vam ne bi obrestoval!
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PRVO LETO JE ZA 
NAMI...

9. maja lani je prišla na svetlo prva številka NOVIH 

NOVIC iz ribniško-kočevskega konca. Danes je 

pred vami šestindvajseta, številka.

Veliko dogodkov se je v tem času zapisalo v 

zgodovino in upam, da smo vsaj najpomembnejše 

zajeli na preko petsto straneh tega, sicer drobnega 

časopisa. Skupaj z vami nam je torej uspel kar velik 

podvig.

Zahvaljujem se vsem, ki ste nam dajali informacije 

in nam zaupali del svojih bogatih življenjskih 

izkušenj, saj ste nam s tem omogočili, da jih 

posredujemo širši javnosti.

Zahvaljujem se za zaupanje tudi vsem podjetjem in 

obrtnikom, ki ste z oglaševanjem svoje ponudbe 

prispevali k dostopnejši ceni časopisa. Le tako se je 

lahko približal širokemu krogu bralcev in trudili se 

bomo, da bo z aktualno in pestro vsebino ostajal 

privlačen še naprej.

V letu dni smo nehote zagrešili kar nekaj pomot in 

površnosti, s katerimi smo plačali davek časovnim 

in drugim pritiskom novinarskega dela ter 

tiskarskemu škratu. Želeli bi, da bi bilo po letu dni 

obrtniških in poslovnih izkušenj tega davka vse 

manj in da bi, komur še nismo, postali res zaupanja 

vreden časopis.

Več vam skoraj ne upam obljubljati, saj mislim, 

da je vedno bolje obljubiti manj in dati več kot pa 

obratno.
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VSEBINA
m GOSTJE:

Franco Juri in Jaša Zlobec, 
Lojze Peterle,
Ivan Kramberger 

m NOVE NOVIČKE:
Begunce namestili v kasarno, 
Kočevska Reka eno samo 
veliko gradbišče 

m ČRNA KRONIKA:
Smrtonosni strel iz pištole 

m GASILCI:
Na pomoč - gasilcem ?

M ITAS:
Negotovost povzročila 
nezadovoljstvo 

J§ SAMOINTERVJU:
Družina Hafnar-Debeljak 

m FOTOREPORTAŽA:
Film Vlak smrti 

m PREJELI SMO: 
Zadružništvo, Dobrote 
slovenskih kmetij,
Vitomir Gros v Sodražici 

M ODMEVI:
O nezaupnici... pogled 
z druge strani

S PREDSTAVLJAMO VAM: 
TRANSAKTA odprla 
avtohišo v Ribnici

UREDNICA *4

■ M v fc.

NOVICE
NOVE NOVICE izdaja Dravinja Z&Š, 
Slov. Konjice, Mestni trg 9. Glavna in 
odgovorna urednica: Darja H. Debeljak. 
Novinar Stanc Hafnar. Lektorica Milena 

Volavšek. Tisk Marija Jurak, Zreče. Letna
Jiaroenina 960 SLT, polletna 480 SLT.

v Naslov uredništva: Vrtnarska 2, Ribnica. 
Uradne ure: ob delavnikih od 8.00 do 11.00. 
Tel. 861-765 od 8.00 - 11.00, ostalo 861-704 
Žiro račun NOVE NOVICE 
51310-685-1349.
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Miklova hiša
lil SLAVNA NAŠA ZGODOVINA

..................................................
V četrtek, 7.maja 1992, ob 20. uri je Miklova hiša v Ribnici 
gostila tri pomembne in širši javnosti znane može, FRANCA 

JURIJA, JAŠO ZLOBCA in VLADA KRESLINA, ki so skušali po 
svojih najboljših močeh v besedi, sliki in glasbi predstavili 

knjigo karikatur SLAVNA NAŠA ZGODOVINA, avtorja 
FRANCA JURIJA.

Za premostitev jc najprej zaigral 
gost Vlado Kreslin, potem pa je v 
akcijo stopil Jaša Zlobec, ki je imel v 
tem večeru nalogo čim bolje 
predstaviti avtorja knjige in knjigo 
samo. Nenadkriljivi Jaša jc s svojimi 
domislicami in osupljivo bogatim 
besednim zakladom navzoče očaral 
predvsem s svojo satiro, nekatere pa 
tudi s svojo temperamentno 
duhovnostjo, ki mu v skupščini prav 
rada uide med poslance in sproža v 
javnosti različne komentarje...

Jaša Zlobec, ki vam ga gotovo ni 
potrebno posebej predstavljati, je 
besedno, v obliki uvoda, opremil 
zgoraj omenjeno knjigo in jo hkrati 
tudi cenzuriral.

Pa se vrnimo k avtorju knjige, ki je 
izšla 1991/1992 v drugi, dopolnjeni 
izdaji in je nekakšna antologija 
političnega življenja zadnjih dveh let 
na Slovenskem in v (beri bivši) 
Jugoslaviji.

Franco se je rodil leta 1956 v Kopru, 
materi Hrvatici in očetu Furlanu, in jc 
od malega obiskoval italijanske šole, 
od osnovne do gimnazije. Po končani 
gimnaziji se jc odpravil na študij

zemljepisa (kol Pclcrlc) in 
italijanščine v Ljubljano. Študij je 
seveda uspešno zaključil. Danes 
asistira na Filozofski fakulteti na 
oddelku za italijansko književnost, v 
prostem času pa riše karikature.

Juri je širši javnosti znan kol eden 
najboljših (je najboljši) političnih 
karikaturistov pri nas, ki jc 
neprizanesljiv do vseh politikov enako. 
("Oblastnik, ki sc cmiha zaradi svoje 
izpostavljenosti, je navaden lažnivec, 
saj natančno ve, v kaj sc je spustil, ko 
je stojni v igro volje do moči.")

Manj znano pa jc verjetno to, da 
jc Franco Juri nadarjeni glasbenik, ki 
je sedem let igral pri skupini 
ISTRANOVA.
V njegovo muzikalnost smo sc lahko 

prepričali vsi, ki smo sc listi četrtkov 
večer zbrali v Miklovi hiši.

Bodi dovolj! Bolj kot tale tekst bodo 
gotovo Francu v prid govorile njegove 
karikature, katere so, kol smo že 
nekajkrat zapisali, zbrane v knjigi 
SLAVNA NAŠA ZGODOVINA, 
nekaj pa jih objavljamo tudi mi.

Darja D. H.

FRANCO JURI:
Nazaj v zgodovino
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Letni zbor SKD Kočevje

Peteric šestič v Kočevju
Osrednji gost sobotnega zbora kočevskih krščanskih 

demokratov, ki so 9. maj a napolnili gimnazijsko avlo, je bil 
sevedaLojzc Peterk, ki je bil na Kočevskem tokrat že šestič. 
Nedavno odrešen premierskega bremena je deloval vidno 
sproščeno, k sproščenemu vzdušju pa je prispevalo tudi z 

anekdotami prepleteno poročilo o delovanju kočevskih SKD, 
ki ga je podal Bogomir Stefanie.

^Tako jc zbrane člane stranke, goste in novinarje pritegnila 
Štefaničcva pripoved o predvolilnem Pučnikovem plakatu, 
obešenem na najvišji stavbi v Kočevju. Ponos nad tem 
dejanjem, s katerim so krščanski demokrati onemogočili 
vandalizem nad plakatom, sc je po zadnji nezaupnici 
Peterletu sprevrgel v obžalovanje lastne naivnosti. 
Pripovedoval je o Tepih spominih na ustanavljanje KO SKD 
v Strugah in o neuspelem srečanju v Dragi, kjer ga je 
predsednik KS ozmerjal z "žaljivko", da je kakor kakšen 
duhovnik. Pripravljen je častiti z "dva deci" tistega 
novinarja,ki sc mu je zapisalo, da so krščanski demokrati v 
Kočevju vrgli "rdečega direktorja". V prepričanju, da sc tako 
angažira za stranko, ker mu daje Lojze še eno plačo, je 
namenoma pustil sodelavca samo zalo, ker mu kaj takega 
sploh pride na misel. Kot dokaz moči in vpliva krščanskih 
demokratov v Fari pa je navedel dejstvo, da krajani niso 
izglasovali nezaupnice predsedniku KS Kostel in s tem 
preprečili ponovno oblast prenoviteljev na lem koncu. 
Podobno sočno izrazoslovje je v svojem pozdravnem 
nagovoru uporabljal prvak SKD Lojze Peterle. Zanj osebno, 
posebno pa za ženo in otroke, prinaša nezaupnica več kot 
zmago, zdravniki pa ga opozarjajo, da bo utrujenost prišla 
šele za njim. Pred začetkom svetovnega gospodarskega 
foruma na Bledu je tujim novinarjem izjavil, da je vlada 
padla zato, ker sc je opozicija ustrašila njenih prevelikih 
uspehov. Nezaupnice je primerjal z nekdanjimi političnimi 
tečaji v Kumrovcu, saj so v skupščini razkadile meglo in 
pokazale, kdo je kdo. Tretji kandidat je bil programsko 
pravzaprav najbolj medel, zmago pa mu privošči zato, da sc 
do vsaj dalo odtehtati težo nekdanje opozicije, ki jo bo pri 
sprejemanju dolgoročnejših potez oviralo dolgo uvajanje, 
bližnje počitnice ter jesenski predvolilni bpj(Pctcrlc naj bi 
celo slišal za Drnovškov vzdih: Kaj je bilo meni treba 
tega...).Loizc Peteric je pozval kočevske strankarske 
somišljenike k temu, da sc znebijo strahu pred oblast jo in 
naj ne zaupajo brezmejno v poštenost svojih političnih 
nasprotnikov. Na koncu je sprejel v dar Jarmovo leseno 
skulpturo ter odgovoril udeleženki, da jc nedavno nagrado 
avstrijskega humanitarnega združenja v višini 50 OOO ATS 
namenil beguncem. Od zbranih sc je predčasno poslovil z. 
opravičilom, da ga popoldne čaka še naporna nogometna 
tekma, v kateri bo zaenkart zadnjič nastopil v vladni ekipi.

S. H.

Ribnica
---------—............ ........................................................ ............. ......... ......................................—..........................................

Kramberger ponovno navdušil
RiKuirnnpA. V JI K/ JI A 1. JI Ji V-*

V nedeljo, 10.05.1992, je imel g. IVAN KRAMBERGER ob
16.uri pred cerkvijo v Ribnici svoj govor, tokrat v oleviru nove 

stranke DONS, katero g. Kramberger zastopa.
G. Ivan Kramberger jc še vedno kandidat za predsedniški 

stolček, da pa njegovi nastopi in govori le niso tako 
"neumni", brez dvoma kaže množica ljudi, ki ga pričaka v 
vsakem kraju, kjer sc pojavi. Tudi v Ribnici ni bilo kaj dosti 
drugače kot drugod. Ljudje - in ni jih bilo malo - so g. Ivana 
Krambergerja z odobravanjem sprejeli.

V sam govor g. Krambergerja sc ne bi spuščali, naj 
obnovimo le njegovo misel, da so vsi tisti, ki so sc čez noč iz 
največjih komunistov prelevili v najbolj goreče vernike, 
pokvarjeni. In da sc bodo taisti brez predsodkov čez noč 
obrnili nazaj k "ta rdečim", ko sc jim bo le zdelo bolj 
primerno.

Za g. Drnovška jc med drugim rekel, da še vedno drži 
trditev, ki jo jc izrekel pred dvema letoma, češ, daje človek, 
ki govori, pri tem pa nikoli ne gleda sogovornika v oči. V 
dokaz, da jc pred dvema letoma res to govoril, mu je 
poslužila kaseta govorov izpred dveh let, ki so jo navzoči 
lahko poslušali kar na mestu samem.

Na koncu je med ljudmi vzbudilo veliko pozornost 
dejstvo, da je veliki večini prisotnih znan Ribničan, ki pa je 
želel ostati anonimen, daroval v Krambergerjev sklad za 
bolne otroke 100 DEM.

Tudi Krambergerjeve knjige, ki jih jc najprej prodajal za 
borih 100 SLT, za manj bogate po 50 SLT, za reveže pa po 
20 SLT, so naletele na hvaležne kupce. Vsak od njih je za 
darilo dobil še sliko g. Krambergerja.

Na volitvah sc zares lahko zgodi marsikaj, saj sc v časih, ko 
imajo ljudje politikov že rahlo dovolj, lahko zgodi marsikaj 
nepredvidenega in za marsikoga nemogočega.

D.D.H.
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Ribnica

V KASARNO NAMESTILI 
MNOŽICO BEGUNCEV

V kočevskem zbirnem centru je trenutno okrog 170 
beguncev, njihovo bivanje po mesecu dni pa že poteka v 
ustaljenem redu. Vse drugače pa je bilo vsaj pred tednom dni 
v Ribnici, kamor so v blok ribniške kasarne sprejeli kar 250 
beguncev, skoraj izključno žensk in otrok.

Kljub temu da so predstavniki iz republike po ogledih 
kasarne pred prihodom bcguccv izjavljali, da so prostori eni 
boljših v Sloveniji, je bilo v dveh ali treh dneh potrebno 
urediti še električno napeljavo, vodovodno instalacijo in 
sanitarije itd. Do prihoda prve večje skupine beguncev je CZ 
v sodelovanju s TO, Centrom za socialno delo, RK ter 
Karitasom moralo zagotoviti dovolj veliko število ležišč, 
posteljnine in odej.

Begunce je Ribnica torej sprejela pripravljena, žal pa so bili 
sami nad namestitvijo vidno razočarani. Pribežali so iz, 
Mostarja v Split, od tam pa v zbirni center v Reko, kjer so jim 
pri odhodu v Slovenijo obljubljali namestitev v hotelih.

V nekdanjih vojaških spalnicah je nameščeno po 18 mater z 
otroki, v prvih dneh po prihodu pa so uredili še jedilnico in 
toplo vodo v sanitarijah. Za en topli obrok poskrbijo iz 
Inlcsove menze, mleko pa skuhajo v kasarni sami. Ribničani 
so sp že prvega dne množično odzvali pozivom po dodatni 
pomoči v otroških posteljah, obleki, sadju in podobnem, vsaj 
prve dni pa je primanjkovalo predvsem skodelic in jedilnega 
pribora.

Ker je pričujoči zapis nastal že prvi dan prihoda beguncev, 
tik pred zaključkom redakcije še ni bilo povsem znano, kaj 
vse bi begunci še potrebovali, vsekakor pa bo vsakršna oblika 
pomoči dobrodošla. Vse, ki bi se s pomočjo želeli oglasiti v 
kasarni, opozarjamo, da naj sc poslužujejo vhoda pri 
stadionu iz ceste proti Ugarju, ker glavni vhod koristi TO za 
svoje potrebe.

Ribnica bi po nekaterih ocenah zmogla brez večjih težav 
predysem s pripravo tople hrane gostiti okrog petsto 
beguncev. Glede na razmere v BIH je realno pričakovati, da 
jih bo v Ribnico vsaj toliko tudi poslanih.

w « f.v W M «S W Wi M f A- W W W W v» Mi W W W v» «ü W W W BW W M» W « «s WVW

S J 3?
5? Grčarice - Kočevska Reka

šs . .3^ Celotno območje Kočevske Reke sc zadnje čase ne
xg g®
jš odpira navzen več le simbolično, ampak po mnenju «j

. ... 5Sh nekaterih kar preveč otipljivo. i*' it
Nedavna zagotovila obrambnega ministra Janeza *1

li .... . äj
š* Janše, ki jih je dal prebivalcem Kočevske Reke, da to jjs
S g • g 8
gg ne bo v nikakršni obliki več zaprto področje, imajo ^ 

. s8ll svojo težo. I*
. Sg

sj; Tako je bila v rekordno kratkem času narejena nova 8s
^ ji g ®
p. cestna povezava med Kočevsko Reko in Jelendolom Sg
«g . I8
U pri Grčaricah, 5 m široka asfaltirana cesta pa bo obšla a8
gS 8g

Gotenico in skrajšala pot do Ribnice oz. Ljubljane za jj* 

a8 skoraj 15 km. jj?
«S

Ker je bila cesta zgrajena izključno z republiškimi a^
4 ■ , . . ‘ , l8*5 sredstvi,je logično, da je zgrajena predvsem za potrebe ?8
p ... . s«
sij tamkaj lociranih državnih uprav. |g

Ob izgradnji te ceste pa so sc pojavila ugibanja, da je *g
4 f*jja nova cestna povezava s Kočevsko Reko potrebna zato, s8 

Sg da bo mogoče izolirati Gotenico. To pa po nekaterih jj8
gŠ " .......................... Sg
s8 zagotovilih ne drži, saj naj bi se intenzivno proučevala jjs

Osilnico.g? možnost cestne povezave med Gotenico in

Takšna cesta bi rešila iz prometne zadrege z mejo s8
il

4 4 4
5g večji del Zgornje kolpske doline. jjš
p . . .. ss

Dodaten povod za očitke o preveč otipljivem G
^8 g®
jjs odpiranju Kočevske Reke v svet pa je veliko Sg

. . . . I*8g gradbišče pri Novih Lazih, ki v marsičem spominja na jjjjj 
s8
s! letališče. !s
4 ... . . . 4ä* Glas o gradnji letališča v Kočevski Reki sc je hitro >1

. . .... . f*v zadnji številki novega glasila s8 

odmevi" pa lahko jj>

p razširil naokrog,

8g podjetja Snežnik "Snežniški

s8 preberemo, da gre za gradnjo hipodroma in igrišč za 

jjä igro z žogo, le del površin pa bo urejen za pristajanje
ss • l8p helikopterjev oziroma v heliodrom, ki bo uporabljen le

sjg kakih 30 dni v letu. ,8

s8 Vprašanje, kako sodijo skupaj konji in helikopterji, p

gS bodo v Kočevski Reki najbrž znali rešiti, kot znajo tam s! 
it . jja

razvozlati vse številčnejša protislovja.
|*8SSMM«BKl*We«y*8V5«»5»WtlM»SWVWlMMI&*WVMAS»*»<l««A«*VWSlWMS«WslWM8»WSJ»M 8 
mi00C»00()0C>0000>0«»CI00«»e«MC)00«0<00(M«l09«»00<MCm0900<»CMe«0<MO0C)00«»00(M«W0««MO0«N0C0>  0000«
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Smrtonosni strel iz pištole

V Ribnici jc pretekli teden močno odmeval tragični 
dogodek, ki ga je po policijskem poročilu mogoče povzeti 
takole: Sonja Kožar je 5.5. ob 23.55 sporočila, da se je v 
njenem stanovanju na Kolodvorski 6 ustrelila Ružiča 
Debeljak iz Sodražice, Trg 25 maja 1. Na kraj dogodka je 
bilo poslano reševalno vozilo z dežurnim zdravnikom ter 
policijska patrola, ki je ugotovila, da je Dcbeljakova 
podlegla strelni rani v desni predel prsi iz pištole znamke 
Bretta cal. 7,65, zaradi katere je izkrvavela v 5. minutah.

Na kraj nesreče pa sta prišla tudi javni tožilec in 
predstavnik TO, ker je Kožarjeva kol uslužbenka TO imela 
pištolo na reverz.

Ugotovljeno je bilo, daje bila v času ustrelitve poleg obeh 
omenjenih prisotna tudi 15 - letna L.K. Preiskavo vodi 
Urad kriminalistične službe in je še v teku, zato več uradnih 
informacij ni mogoče dobiti. Neuradno pa smo izvedeli, da 
je pred tem prišlo do prepira, a so sc dekleta ob steklenici 
vina pobotala. Pokojna Dcbeljakova naj bi sama vzela 
pištolo iz omare, s strelom v srce pa naj bi si vzela življenje 
po neserei. Nevarna igra s pištolo naj bi torej vzela mater 
dvema otrokoma.
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Mladoletniki zašli na stranpota

V zadnjem tednu v aprilu so bile izvršene tatvine hranilnih 
knjižic, čekov in denarnic na Kmetijski zadrugi v Ribnici.

Pred kratkim so ribniški policisti odkrili mladoletna 
storilca iz Kočevja, ki sta v razgovoru z njimi tudi razkrila 
krajo nekaj steklenic viskija in vekije v Nami ter poskus 
vloma v trgovino v Prigorici, o čemer policija doslej niti ni 
dobila prijav.

V Kočevju so tudi odkrili skupino mladoletnikov, ki jc v 

lanskem in v začetku letošnjega leta izvedla serijo kar 15 
vlomov in tatvin.

Nakradene predmete so vrnili lastnikom, fante pa bo na 
pravo pot skušalo usmerili sodišče za mladoletnike s 
prevzgojnimi ukrepi.
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Oropal vinjenega

Letošnji 25. april bo najbrž ostal vse življenje v slabem 
spominu Š. F.- ju iz Kočevja, čeprav je bil tistega večera 

nekoliko v rožicah.
Pred lokalom Padovac v Mestnem logu je njegovo 

zmanjšano prisebnost namreč izkoristil neznance ga zbil na 
tla ter mu iztrgal iz roke denarnico z 20 000 tolarji in 
dokumenti. Po ropu jc izginil v neznano.

Beguncu odrekli gostoljubje

Dva begunca sta si težave hotela utopiti v pijači, pri tem 
pa sta očitno dobila preveč korajže. Za začetek sta fizično 
grozila vodji begunskega centra v Kočevju.

Zaradi prekrškov zoper javni red in mir so organi reda 
enemu odrekli gostoljubje v Sloveniji in ga deportirali na 
mejo, drugega pa ovadili sodniku za prekrške.
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Občni zbor ribnibniških gasilcev

II-■ ..NA.POMOČ - GASILCEM ?
IxXxXxXxXxXxXxXxXxXxIxXxIvXvXvXvIv

xxx

OGZ Ribnica je na 
svojem rednem občnem 

zboru konec aprila 
izpostavila cel kup 
problemov, ki so se 

nakopičili v zadnjem času 
predvsem zaradi 

spremenjenega načina 
financiranja. Pristali so 
na izključno občinskem 

proračunu, ki jim je 
odmeril očitno premajhna 

sredstva za razvejano 
dejavnost v zvezo vključenih 
društev. Pometli so tudi pred 

lastnim pragom, a zaradi 
odsotnosti vabljenih 

predstavnikov občine bo 
njihov glas slišati navzven še 
naprej le takrat, ko bo bodo 

pomoč potrebovali drugi.

POVELJNIK PONUDIL 
_______ ODSTOP_______

Kot je na občnih zborih v navadi, 
predsednik v poročilu oriše dosežke in 
težave. V lanskem letu je OGZ 
Ribnica pripravila uspešen tečaj za 
gasilske častnike ter tečaje za gasilce s 
prekongresnim tekmovanjem na Sv. 
Gregorju. Znotraj zveze je predsednik 
pograjal nedisciplino pri nošenju 
nekaterih delov uniform,
malomarnost pri pisanju požarnih 
poročil po društvih in alkohol, ki ne 
spada na tekmovanja. V lanskem letu 
niso uspeli opremiti komandnih vozil s 
pripadajočo opremo, zmanjkalo je 
denarja tudi za radiozvezc, za 
vzdrževanje orodja in opreme, 
zavarovanje članov in vozil. Gasilcem 
nenaklonjeno je tudi
elektrogospodarstvo, policijske
patrulje iz Ljubljane se spravljajo na 
voznke gasilskih vozil, GZ Slovenije 
ima premalo posluha za društva in v 
takem stanju poveljnik OGZ Ribnica 
ne vidi drugega izhoda, kot da odstopi 
od dolgoletnega poveljevanja in s tem 
pripomore k hitrešemu reševanju 
gasilske problematike v občini. 
Odstopa gasilci na zboru niso sprejeli, 
poveljniku pa so priporočili, naj v 
naslednjih štirinajstih dneh o tem 
svojem dejanju še razmisli.

NEJASEN STATUS
Kljub finančnim težavam 

organizacije, ki si še za nabavo goriva 
mora posluževati lastnih virov, sc na 
zboru niso zavzemali za 
profesionalizacijo dejavnosti.

Svoj velik razvoj je gasilstvo v Ribnici 
doživelo prav zaradi načela 
prostovoljnosti, zato bi bilo v občini 
potrebno najti sredstva,ki bi preprečila 
razkroj in ohranila dejavnost, četudi v 
nekoliko okrnjeni obliki v primerjavi z 
zadnjimi nekaj leti.

Gasilec je dodatno obremenila nova 
davčna zakonodaja, saj za nabavo 
goriva in opreme niso več oproščeni 
prometnega davka, davek pa morajo 
zaračunavati tudi za lastne storitve ob 
tem, da jim podjetja že sedaj ne 
plačujejo redno za vzdrževanje 
protipožarne opreme.

Želeli bi si status humitarnih 
organizacij, kot je npr. Rdeči križ ali 
pa vsaj takšnega, kot ga ima policija, ki 
je financirana iz republiškega 
proračuna.

Predstavnik republiške gasilske zveze 
Alojz Ljubič sc je sicer strinjal, da 
zaradi različne razvitosti gasilske 
dejavnosti po občinah izključno 
občinsko financiranje ni najbolj 
posrečeno, hkrati pa kakšnih 
posebnih obljub o republiški pomoči 
prisotnim ni dal.

PREMAJHNA 
PROTIPOŽARNA SKRB 

V PODJETJIH
Poleg 25 prostovoljnih gasilskih 

društev, včlanjenih v zvezo, deluje tudi 
protipožarna zaščita v nekaterih 
podjetjih.

V Inlesu sc gasilci ubadajo z 
zastarelo opremo, ki je v primeru 
požara bolj dodatna pomoč drugim pri 
preskrbi z vodo. Gasilci so po navadi 
vključeni še v gasilska društva v 
domačem okolju, tako da se jih težko 
vključuje v operativno delo po 
tovarnah.

V Riku je po mnenju gasilcev 
premalo poskrbljeno za protipožarno 
zaščito posebno v lakirnici, sej ni 
organizirane niti posebne gasilske 
enote, in bi v primeru požara spet vsi 
pričakovali pomoč prostovoljnih 
gasilcev: poklicni gasilci iz Ljubljane bi 
na mestu požara zaradi oddaljenosti 
kvečjemu lahko le pogreli krompir na 
žerjavici.

STARA ODLIKOVANJA
Gasilci pa nimajo problemov le s 

financiranjem, temveč tudi z 
izkazovanjem časti.

Temu seveda ni krivo pomanjkanje 
znanja in poguma, temveč
"starojugoslovanska" odlikovanaja.

V novi, slovenski državi se namreč 
ne spodobi več razkazovati z 
medaljami v starih državno 
-revolucionarnih simbolih, novih pa še 
ni.

Dokler jih ne bo, bodo častniki 
pripenjali medalje najbrž po lastni 
presoji, gasilstvo pa bi ne smelo 
izgubiti tako naglo kot denar tudi 
ugleda.

Ker pa je eno povezano z dnigim, 
gasilci bijejo plat zvona, da se priskoči 
na pomoč njim, saj bodo le tako lahko 
morda že jutri priskočili na pomoč 
nam.

Stane Hafnar
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Itas

Obdobje negotovosti, ki traja v kočevskem 
Itasu že leto in štiri mesece, od uvedbe 
stečajnega postopka, je dodobra načelo 

potrpljenje delavcev. Preko 500 pogodbeno 
zaposlenih je brez sindikalne organiziranosti 
in možnosti sodelovanja v vodenju podjetja 

povsem prepuščeno poslovni spretnosti 
sedanje upravljalskc strukture, ki mora po eni 
strani skrbeti za sprotno proizvodnjo in plače, 

po drugi pa za uspešen zaključek stečaja.

IZBRUHI
NEZADOVOLJSTVA

Prva delovna dneva po prvomajskih 
praznikih je delavcem v večini obratov 
prekipelo in ustavili so delo. Temu bi 
po novem le težko rekli stavka, ker 
niso oblikovali niti stavkovnega odbora 
niti posebnih strokovnih zahtev. 
Preprosto so hoteli na tak način od 
vodstva dobiti zagotovilo, da bodo 
plače dobivali rcdncjc in seveda višje, 
saj se s povprečno plačo okrog 15.000 
SLT le težko poveže začetek meseca s 
koncem. Uspeli so si pridobiti 
dodatnih 4.000 SLT v obliki bonov za 
prehrano, le da tako o "stavki" kot o tej 
obliki pomoči govorijo neradi tako 
dalavci sami kot tudi vodstvo. V 
kovinski industriji seveda nima težav s 
pravočasnim izplačilom plač le Itas - 
spomnimo sc le na ribniški Riko - 
vendar delavce dodatno pesti stečajna 
negotovost. Večina delavcev namreč 
ne zaupa banki kot glavnemu dolžniku, 
ki je po njihovem mnenju nekakšen 
lastnik podjetja in jim pobere vse, kar 
ustvarijo. Želeli bi, da sc stečajni 
postopek čimprej zaključi in da Itas 
dobi lastnika, da bodo vsaj vedeli , za 
koga delajo in od koga naj terjajo 
plače. Pritožujejo sc nad 
pomanjkanjem informacij, do kje je 
speljan stečajni postopek in kdo bo 
njihov novi lastnik. Govori sc o dveh 
nemških podjetjih, ki bi imela večinski 
delež in banki, ki bi postala lastnik 
ostalega dela podjetja.

PRODAJA - REŠITEV 
ZA FIRMO ?

Prvo, kar smo izvedeli od vodstva 
podjetja, je, da je trenutno edina svetla 
točka Itasa v naprej zagotovljeno delo.

Itas izvaža predvsem na nemško 
tržišče in ima tam dolgoletne in 
zanesljive partnerje.

Firmi daje tržno vrednost predvsem 
to dejstvo, kljub naštetemu pa sc le 
težko sproti zagotavljajo likvidnostna 
sredstva za plače in nabavo 
repromateriala.

Denar sc v njihovi branži kljub 
rednim plačilom le počasi obrača, kot 
firma v stečaju pa ne morejo najemali 
kreditov, s katerimi bi tako kot večina 
drugih podjetij premeščala zamik 
plačil.

O zaključevanju stečajnega postopka 
oz. o bodočih kupcih na Itasu za 
javnost zaenkrat ne dajejo radi izjav, 
vendar pa naj bi šlo pri tem bolj za 
neke vrste poslovno tajnost kot pa 
zato, da bi sc zanj morda nihče ne 
zanimal. Radi pa postrežejo s kupom 
težav, s katerimi sc ubada tako Itas pri 
izbiranju ponudnikov za odkup firme 
kot bodoči kupci zaradi nerešenih 
lastninskih in upravljalskih odnosov pri 
nas.

Tako se mora Itas paziti, da bodoči 
kupec ni njihov sedanji konkurent, saj 
bi z ugodnim nakupom lahko na lahek 
način likvidiral podjetje in s tem uničil 
tekmeca, delavce pa prepustil cesti. 
Važen element pri pogajanjih z 
bodočim kupcem torej ni le ohranitev 
proizvodnje iz socialnih razlogov, 
temveč predvsem iz poslovnih, ki naj 
bi bili tudi v interesu lastnika.

Zaradi tega tudi pričakujejo, da 
zaključek stečajnega postopka ne bo 
pomenil večjega pretresa med 
zaposlenimi, razen morda v 
prilagoditvi strokovnim zahtevam 
novega lastnika.

Z dogovori o prodaji firme so na 
Itasu že tako daleč, da pričakujejo 
konce negotovosti v prvi polovici 
letošnjega leta.

PROTISLOVNA VLOGA 
BANKE KOT LASTNIKA
Glede na to, da sc rešitev za Itas kaže 

v nakupu firme (likvidacija oz. 
razprodaja firme po delih ne pride v 
poštev, hkrati pa ni možnosti za 
poravnavo oz. odlog dolgov, ki znašajo 
trenutno okrog 6 miljonov mark), bi 
banka kot eden glavnih dolžnikov 
lahko spremenila svoje terjatve v 
lastninski delež v novem podjetju in s 
tem dejansko postala solastnik Itasa. 
Ker pa večina tujih podjetij ni 
pripravljena kupiti deležev v firmi, če 
sc jim ob tem ne zagotavlja tudi 
kreditov za vlaganje, bi se tako znašla 
banka v dvojni vlogi: kot lastnik bi 
želela iz firme potegniti čim večji 
dobiček, kot kreditodajalec drugim 
solastnikom pa bi želela od njih iztržiti 
tudi čim večje obresti.

Zaradi te dvojne vloge je banka 
dolgoročno neustrezen solastnik, česar 
se zavedajo tudi tuja podjetja, zato 
bodo morali najti kompromisno 
rešitev. Če sc v podobni situaciji 
znajdejo banke na zahodu, se trudijo 
svoje lastninske deleže čimprej 
razprodali.

Glede na to, da je pri nas marsikaj 
postavljeno na glavo, čaka tako 
delavce Itasa kot upravljalcc njihovega 
podjetja verjetno kar dolgo obdobje 
negotovosti, ki sc bo najbrž podaljšalo 
tudi v obdobje po formalno 
zaključenem stečajnem postopku.

STANE HAFNAR
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Družina HALNAR - DEBELJAK

ZANAŠAMO SE LE DRUG NA DRUGEGA G
Ker je prvo leto izhajanja 

NOVIH NOVIC naokoli, seje 
sama po sebi porodila ideja po 

samopredstavitvi. Priznati 
morava, daje to najina najtežja 

novinarska preizkušnja.
Predstaviti samega sebe iskreno 
in odkrito je vse kaj drugega kot 

predstavljati druge. Najin 
odnos do sveta ste verjetno 

razbrali že iz številnih člankov 
in intrvjujev, zato bova nas, 

mamo, ata, skoraj sedemletno
hčerko Nastjo in devetletnega sina Davorja še na bolj viden in celovit način.

KAKO SVA SE NAŠLA
Stanc: Na takratni Fakulteti za 

sociologijo, politične vede in 
novinarstvo. Mojo pozornost si 
pritegnila pri vajah iz politične 
ekonomije, ko si s predavateljem 
polemizirala o tem, kaj je prej: ideja 
ali materija. Pri ideji si vztrajala do 
konca in čeprav sem bil zvečino na 
predavateljevi strani, si me pritegnila s 
svojim idealizmom.

Darja: Jasno, ti si vedno na strani 
močnejšega. Vprašanje o tem, kaj je 
bilo prej, kura ali jajce, je večno. Še 
vedno vztrajam pri ideji. In kje sem te 
opazila ? Pravzaprav te je prva opazila 
sošolka, kije na vsak način hotela priti 
v stik s tabo. Ko sem odkrila, da si moj 
glavni konkurent pri filozofiji, si tudi 
pri meni vzbudil zanimanje.

Stane: Nekaj naju je vleklo skupaj in 
na fakulteti sva postala nerazdružljiva, 
kar pa je kmalu potegnilo za sabo čisto 
materialna vprašanja. Začela sva iskati 
skupno sobico, saj si sc ti vozila iz 
Ribnice, jaz pa iz Mednega.

Darja: Na koncu je bilo še najmanj 
važno, kje sva, važno je bilo le to, da 
sva skupaj. V času najine 
revolucionarne preteklosti sva sc kar 
sedemkrat selila.

Stanc: Kljub svojim idealističnim 
nazorom si se v realnem življenju 
dobro znašla. Ko sva si v drugem 
letniku ustvarila družino, si se 
zaposlila na Carinarnici v Kranju, v 
prostih trenutkih pa sva še skupaj 
študirala. Kako si takrat vse to zmogla, 
mi še danes ni jasno.

KAKO SVA SE ZNAŠLA 
V RIBNICI_______

Stanc: Kljub neprestanim selitvam 
po Ljubljani sem računal na vrnitev z 
družino domov v Železnike, kar pa je 
zaradi tega, ker sva poleg naporov 
odkrila tudi prednosti samostojnega 
življenja, postajala vse bolj nerealna 
rešitev.
Darja: Mene je dajalo domotožje po 
Ribnici vsa leta bivanja v Ljubljani. 
Kar je res, je res, tako, kakor pada dež 
v Ribnici, ne pada nikjer drugje.

V Ljubljani sem sc počutila kot 
nezalita trava.
Z obema rokama sva zagrabila 
možnost stanovanja za mlade družine v 
Ribnici.

KAKO SVA SE 
VKLJUČILA V 

RIBNIŠKO OKOLJE
Stanc: Sam sem Ribnico obdelal 

najprej teoretično v diplomski nalogi o 
možnosti ustanovitve tukajšnje 
radijske postaje. Ker je bilo poleg 
strokovnega to tudi politično 
vprašanje, sem sc bil prisiljen 
vključevati v politične kroge, kar pa 
me je pripeljalo na sekretarsko mesto 
tedanje ZSMS. Seveda so mi bili pri 
tem v pomoč tvoji dobri družabni stiki, 
saj sem sam imel težave celo z 
razumevanjem tukajšnjega narečja.

Darja: Zame je bila vrnitev pravi 
šok, saj je bilo vse drugače kot pred 
odhodom v Ljubljano. Bistvo vsega je 
bilo seveda dejstvo, da sem šla iz 
Ribnice sama, vrnili pa smo sc štirje.
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Najbolj mc šc danes moli okostenelo 
gledanje, nekakšen stereotip, ki velja 
za družinsko življenje v manjših krajih. 
Mlade družine običajno ne začenjajo 
samostojnega življenja, z materialnimi 
dobrinami pa verjetno nezavedno 
sprejemajo tudi stil življenja svojega 
okolja in ostajajo večni otroci svojih 
staršev.

KAKŠNE SO NAJINE 
ZNAČAJSKE POTEZE

Stanc: Za Gorenjce velja, da smo 
trmasti. Najbrž sem zato idejo o radiu 
prignal skoraj do uresničitve vsaj po 
politični in strokovni plati, žal pa sc je 
zataknilo pri materialni - očitno smo 
od Rika pričakovali več, kot je 
dejansko zmogel.
V "tujem" okolju sem moral bili tudi 
precej prilagodljiv, čeprav je lo 

ponavadi le pot do začrtanega cilja po 
daljši poti.
Sčasoma sem pridobil nekaj več 
samozavesti do okolja. Priznam, da 
sem kot Gorenjec tudi varčen, za kar 
pa imaš ti verjetno kakšen bolj oster 
izraz.

Darja: O tvoji škrtosti ne bi posebej 
govorila... Zase pa menim, da sem 
izrazito socialen tip. To je pravzaprav 
moja negativna lastnost, saj mc ovira 
pri normalnem življenju. Odkar 
pomnim zase, sem bila zagovornik 
ponižanih in razžaljenih. Počutim sc 
osebno ponižano ob ponižanju drugih. 
Moje vodilo je, da je vsak človek 

vreden svojega dostojanstva in prav 
človeka dostojno življenje je tisto, kar 
bi morala vsaka družba nuditi 
slehernemu posamezniku.
Kako je danes s tem, vsi dobro vemo in 
jasno je, da šc kar naprej skačem iz 
svoje kože.
Kadar se čutim prizadeto, zelo 
agresivno odrcagiram. Sory!

KAKO DELAVA ČASOPIS

Stanc: Kakršna koli že sva, izkušnje 
so naju naučile, da sc je najbolje 
zanašali predvsem drug na drugega. 
Tako sva po nekajmesečnih pripravah 
spravila na svetlo prve NOVE 
NOVICE.

Sam sem pridobil nekaj novinarskih 

izkušenj z dopisovanjem po medijih in 
urejanjem Rešeta, li pa si 
organizacijske izkušnje pridobila z 
vodenjem ribniškega in kočevskega 
Študentskega servisa in poučevanjem 
računalništva na šoli.

Darja: NOVE NOVICE mi
pomenijo garanje in veselje hkrati. 
Poleg fizičnega je to tudi velik psihični 
napor, saj nosiva odgovornost zanje 
tako po vsebinski kot tudi po finančni 
plati.
Pa vse le ni tako hudo in vsake nove 
številke sc prav po otroško veselim.

KAKŠEN JE NAJIN 
ODNOS DO OTROK

Darja:Davor in Nastja sta zame 

nekaj najlepšega in najbolj 
dragocenega.
Mislim, da sc v zgodnjem obdobju 
otrok najbolje razvija in počuti doma,

da je ljubezen staršev največ, kar mu 
lahko daš.
Ob lem, da sama skrbiva za 
eksistenčno plat družine že od samega 
začetka, nikakor ni enostavno biti 24 
ur na dan otroku na razpolago.
Kljub neštetim težavam in odrekanjem 
pa je obdobje, ko smo skupaj, nekaj 
tako lepega, daje ni stvari na svetu, ki 
je ne bi temu podredila.
Tako nemalokrat delam do zgodnjih 
jutranjih ur, da sc čez dan lahko 
posvetim njima.

Stanc: Tudi meni je bilo težko 
prepustili otroka v zgodnjem otroštvu 
institucijam, zato sem brez večjih 
predsodkov sprejel tudi vlogo mame, 
posebno ko sc je bilo treba sukati med 
lonci.
Z otrokoma sem hodil celo na faks in 
jih puščal v varstvo kolegom pred vrati 
kabinetov, ko sem opravljal izpite. 
Skrbel me je njun prehod v šolo, a kot 
kaže, sta sc kar dobro znašla.

KAJ DAVOR IN NASTJA 
NAJRAJE POČNETA 

DOMA IN V ŠOLI

DavonDoma sc najraje igram z 
Lego kockami in vojački.
Skoraj vedno sc igra z mano tudi 
Nastja, le pri branju stripov imam rad 
mir.
Rad bi sc več igral tudi z 
računalnikom, vendar je skoraj vedno 
zaseden.
V šoli imam najraje telovadbo in 
kakšno dobro matematiko.

Naslja:Najrajc vidim, če sc Davor, 
Erik, Živa in Žiga igrajo z mano z 
barbikami.
V šoli imam najraje telovadbo in kadar 
rišemo v zvezke.

Darja in Slane HAFNAR
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FOTOREPORTAŽA
J*

V Ribnici snemali ameriški film

Ravni odsek železniške proge, po kateri vozijo 
vlaki le nekajkrat dnevno, je v Ribnico privabil 

ameriške filmarje, da so dva dni snemali atraktivne 
prizore na vlaku. Film z naslovom Vlak smrti so pri 

nas snemali v koprodukciji z Jadran filmom in v 
sodelovanju s policijo, od katere so za svoje potrebe 

najeli dva helikopterja.

Mnogi otroci in tudi odrasli so imeli tako možnost v živo 
opazovati, kako sc dela film. Najprej seveda preseneti številčnost 
filmske ekipe, ki šteje kar okrog 50 ljudi. Utaborili so sc pri 
železniški postaji vključno s kuhinjo na kolesih in jedilnico pod 
šotorom.

Opazovalcu se zdijo nenavadno dolge priprave za snemanje 
posameznega kadra, tako da dobi občutek, da se skoraj ves dan 
nič ne dogaja.

Za tisto, kar posnamejo v minuti, porabijo najmanj uro priprav.
Vzdušje na snemanju prav nič ne spominja na zvezdništvo, ki smo 
ga vajeni povezovati s filmom, prej na neke vrste delovišče.
Posebna paša za oči pa so razni triki, ki so pri snemanju opazni in celo zabavni, na filmu pa jih seveda ni videti.

Filmska zgodba v Vlaku smrti je na moč aktualna, saj govori o upokojenem ruskem generalu, ki preko svojih še vedno 
močnih zvez skuša prodati atomsko bombo Irancem. Ti naj bi potem sprožili vojno z Rusijo, on pa bi vojno izkoristil 
predvsem za svojo vrnitev na generalsko mesto.

Seveda se stvari zapletejo, vlak z bombo na poti iz Nemčije preko Avstrije in Slovenije proti jugu ugrabijo teroristi, vmešajo 
se sile Zdržcnih narodov in zločinski plani generalov sc ponesrečijo... Zapomnimo si torej naslov filma, morda bomo kdaj 
vsaj na videu spremljali napeto borbo z ugrabitelji vlaka, na katerem sc prevaža atomska bomba iz Ribnice proti Otavicam.

Glavni igralec se koncentrira na naslednji prizor. Dobro je potrebno še zakrili mikrofon, potem pa: AKCIJA, SNEMAMO!

12
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...tako si mislijo gledalci, v resnici pa je vse skupaj le trik. Da 
pa je avtentičnost dogajanja večja, bo kamera na platnu 
pokazala tudi pravi helikopter, ki leti lik nad vlakom.

Uhani*
TRGOVINA HANI

Šcškova 33, Ribnica, tel. 861-447
Od 15. maja do 15. junija vam ponujamo 
10 dnevni zamik čeka za nakup nad 1 ()()() SLT.

Posebna ponudba ob petkih!
sveža govedina 
domače klobase

FRIZERSKI SALON I
” DANICA” "

Šcškova 3,Ribnica 
tel.: 860 - 588

VAM NUDI SVOJE USLUGE 
PO UGODNIH CENAH VSAK 

DAN

od pon. do pet. 
od S. - 12. in 16. - I9.urc 
v sredo od 8.-14. ure 
v soboto od 8. -12. ure

r

NOVO:
BIO TRAJNA !

Mist
TRGOVINA S ŠPORTNO OPREMO

Ljubljanska 9A, KOČEVJE 
tel.: (061) 851 - 983

I • Bouata ponudba teniške opreme PRINCE, HEAD 
I EKJNNAY, SNAUWAERT, žoge, torbe, loparji že za 
I 1990 SLT,
I • copati H ŽAD, ADIDAS, KRONOS, SPALDINDžeza 

6S0SLT
• ITALIJANSKA gorska kolesa (oprema ;
• rolke: SANTA CRUZ, PERALT A.

2950SLT.

na po izbiri) 
VISION žeže za
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Nadaljevanje iz prejšnje številke

RAZVOJ NAŠIH ZADRUG 
PO ERI KOLEKTIVIZACIJE
Po Il.svctovni vojni so bile 

ustanovljene splošne kmetijske 
zadruge ali kmelijsko-gozdarske 
zadruge,ki so še delovale po klasičnih 
zadružnih načelih. Vendar to obdobje 
ni trajalo dolgo. Od 1.1950 do 1.1952 je 
prišlo do nacionalizacije zadružnega 
premoženja. To je bil odločilen rez m 
je popolnoma zaustavil razvoj 
zadružništva. Potem je prišlo do
koncentracije zadrug in člani so bili 
čedalje bolj odtujeni od zadruge. V
naslednjem obdobju je prišlo do
integracije v kombinate in nato še do 
integracije v agroživilske komplekse, 
kjer je bil kmet zastopan le simbolično 
ali pa sploh ne.

ZNAČILNOSTI 
KMETIJSKIH ZADRUG V 

SAMOUPRAVNEM 
SOCIALIZMU

1. Status KZ: V bistvu je bila KZ
družbeno podjetje, kjer je bila
družbena lastnina in podjetniški 
princip poslovanja.

2. Specifičen predmet poslovanja: 
Kooperacija je imela za cilj 
podružbljanje kmečke proizvodnje.

3. "Samoupravna" upravljalska 
struktura

4. Članstvo je bilo fakultativno in 
simbolično

5. Funkcije:
-poslovne (proizvodno 

sodelovanje),
-paradržavne (pospeševalna služba, 

izvajanje subvencij),
-socialne (nosilstvo pokojninskega 

zavarovanja kmetov).
Danes je v bistvu prisotna zgolj 

trgovinska dejavnost. zasebno 
kmetijstvo pa je poslovno precej 
razdrobljeno.

VPRAŠANJA IN DILEME 
NADALJNJEGA RAZVOJA 

ZADRUŽNIŠTVA V 
SLOVENIJI

Odločitev o nadaljnjem razvoju 
zadružništva je v rokah kmetov, 
zadružnih delavcev in seveda politikov. 
Slednji so z izdajo zakona že sprejeli 
odločitev o nadaljnjem razvoju zadrug, 
sedaj so na potezi kmetje in zadružni 
delavci. Rok za ustanovitev zadrug po 
novem zakonu je do 30.6.1992.

Sedanje stanje je kva/.i zadružništvo. 
Politična volja in ekonomski razlogi pa 
nam narekujejo zadružništvo po 
klasičnih načelih. Temeljna dilema pa 
je prenoviti ali obnoviti zadružništvo.

V kolikor se odločimo za prenovo 
zadrug, je potrebno:

- reorganizirali zadruge,
- obnoviti članstvo,
- vpeljati pravo samoupravo članov
- vpeljati ristorno (delitev dobička za 

člane na podlagi proizvodnega 
sodelovanja),

- zgraditi zadružni poslovni sistem
V kolikor pa sc odločimo za obnovo 

zadrug, je potrebno:
- ustanoviti nove zadruge,
- zbrali kapital,
- zaposliti strokovne delavce,
- zgraditi zadružni sistem.
Menim, da bi sc bilo bolje odločiti za 

prenovo zadrug, vendar je vse odvisno 
od konkretnih razmer. Svoboda 
odločanja je v rokah kmetov. Po 
novem izgubi zadruga socialno in 
paradržavno funkcijo, ostane zgolj in 
izključno ekonomska funkcija. Glede 
velikosti zadrug naj velja načelo 
poslovne učinkovitosti in načelo 
preglednosti, seveda dopolnjeno z 
zaupanjem članov. V zadrugi delavce 
načeloma ne bi bil član zadruge, saj je 
to problematično tudi z vidika 
kadrovske politike.

KAJ SE DOGAJA ?
1. Normativna nejasnost

(vendar KZ izločiti iz obstoječih 
integracijskih povezav)

2. Kako kmetje:
- ukiniti obstoječe zadruge in 

ustanoviti nove,
- ob obstoječih ustanoviti svoje,
- obstoječe prevzeti v upravljanje,
- nobenih zadrug.

3. Kako vodstva zadrug:
- ohraniti obstoječe zadruge kot so,

- na novo formirati članstvo v 
minimalnem obsegu,

- formalno vključiti te člane v 
upravljanje.

Torej gre zgolj za navidezno 
preoblikovanje zadrug.

NALOGE ZADRUŽNE 
ZVEZE

Zadružna zveza naj ima sledeče 
naloge:

- revizija,
- strokovna pomoč zadrugam,
- zadružno izobraževanje,
- zadružna publicistika,
- spremljanje razmer v zadružništvu,
- politična aktivnost,
- mednarodni stiki.
Vse enote zadružnega poslovnega 

sistema morajo bili obvezno v 
poslovnem sistemu.

VLOGA AKTERJEV V 
BODOČIH KMETIJSKIH 

ZADRUGAH
1. Kmetje člani:

- nosilstvo lastništva za zadružno 
premoženje,

- nosilstvo upravljalskih pravic.
2. Zaposleni v zadrugah in 

poslovnem sistemu:
- izvajanje sklepov upravnih 

organov,
- vodenje in izvajanje poslov v 

odgovornosti do upravnih organov,
- svetovanje poslovne in razvojne 

strategije,
- udeležba pri upravljanju.

3. Država:
- postavlja normativne okvire,
- spodbuja razvoj zadružništva,

- spodbuja delo svetovalne službe 
(cvcnt. finančne spodbude).

UČINKI NAJBOLJ 
PRIMERNEGA PRISTOPA K 

PREOBLIKOVANJU 
ZADRUG

1. Blagovni tokovi so neporušeni.
2. Možnost dokapitalizacije ob večji 

zanesljivosti.
3. Primarna proizvodnja in predelava 

sta zaokroženi poslovni sistem.
4. Kmetovalci dobijo upravo in 

odgovornost v KZ in PC(poslovnih 
centrih).

5. Kmetovalci dobijo upravni nadzor 
nad celotnim sistemom.

6. Zaposlenim sc poveča interes za 
večji ekonomski učinek poslovanja.

7. Stroški preobrazbe so minimalni.

Sicer je nevarnost razpada 
obstoječega "zadružnega" sistema.

RUS JANEZ, ing. bnet.
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Dobrote slovenskih kmetij
Od 24.4. do 26.4. 1092 je bila žr tretja tovrstna razstava r 

Ptuju, kjer udeleženci tekmujejo s krušnimi, mlečnimi in 
mesnimi izdelki. Prijavljeno je bilo preko 650 vzorcev, katere 

so ocenjevale posebne komisije.
Lansko leto je prva iz ribniške občine zbrala pogum PAVLA 
MAROLT in prijavila za tekmovanje skuto, za katero je 
dobila priznanje. Letos je sodelovalo sedem gospodinj iz 
občine. PAVLA MAROLT je spet dobila priznanje za skuto 
in poltrdi sir, PEPCA OBLAK za mešani kruh (ajda, bela 
moka), GREBENC MARIJA za beli kruh. Komisija je ob 
razglasitvi rezultatov opozorila na glavne napake, ki so sc 
ponavljale:
MLEČNI IZDELKI- bilo jih je najmanj, le 77 vzorcev. 
Napake so se pojavljale, ker ljudje nimajo pravih prostorov 
za izdelovanje in zorenje izdelkov. Predlagali so 
domisclncjšo embalažo in ime, kar bi bolj pritegnilo kupce, 
saj je osnovni cilj tekmovanja dvignili kvaliteto izdelkov in 
pospešiti domačo prodajo.
KRUŠNI IZDELKI- preko 500 vzorcev je bilo solidne 
kvalitete, med njimi tudi nekaj odlične. Pogrešali so dobra 
medena peciva, ki naj bi imela v Sloveniji dolgoletno 
tradicijo.
MESNI IZDELKI- takoj po zakolu je potrebno meso 
čimbolj ohladiti, meso ni ostro narezano, ni dovolj 
pregneteno, je preveč slano, ni pravilno dimljeno. Dim ne 
sme imeti več kot 25 stopinj C, kajti v nasprotnem uničimo 
encime, ki zorijo meso. Za slanino je primerna le hrbtna 
slanina. To so najpogostejše napake pri suhomesnatih 
izdelkih. Vsi sodelujoči so morali pri zakolu oddali meso na 
veterinarski pregled, zato nismo imeli vzorcev iz tega 
območja.Ker vemo, da pridelate doma specialitete, ki so 
vredne priznanja, se drugo leto opogumite in prijavite za 
tekmovanje tudi svoje dobrote.

ANA OGORELEC
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PRAVI NASLOV ZA VSAKEGA, KI GRADI, 
ADAPTIRA ALI UREJA OKOLICO
0 KUPLJENO BLAGO VAM

BREZPLAČNO DOSTAVIMO NA 
GRADBIŠČE

0 PALETI RANO BLAGO VAM
RAZLOŽIMO ALI NA VAŠO ŽELJO 
DVIGNEMO NA PRVO ALI DRUGO 
PLOŠČO (če je dostop možen)

0 SVETOVANJE O NAČINU
GRADNJE IN IZBIRI MATERIALA

° STANOVANJSKA ZADRUGA

r
Eli

Vse inlormacije dobite na naslovu ali po 
telefonu ( 061 ) 851-196 in faxu 851-196 
Del. čas: od 8. -17. ure, 

sobota od 8. -12. ure 
Z BEMOZ-om prihranite čas in denar!

I1 r

Krajevni odbor SKD Sodražica 
gostil Vitonnra Grosa

Republiški poslance v zboru občin g. Vitomir Gros je v 
nedeljo 4. 5. v nabito polni dvorani prisotnim Sodražanom v 
kratkem nagovoru najprej orisal trenutni gospodraski 
položaj v naši mladi državi. V veliki večini podjetij poteka 
preobrazba podjetij nepravilno, predvsem tako, da 
potekajo mimo volje delavcev in v korist ozkega kroga 
vodilnih. Podjetja imajo tudi svoje firme v tujini, kamor 
preko raznih "preobrazb" odvajajo denar, namesto da bi ga 
uporabili za domača gospodarska vlaganja. Prav tako so le 
fasada razne holdinške družbe, saj v vodstvih podjetij 
ostajajo v glavnem še vedno isti ljudje, ki samovoljno " 
krmarijo" preobraženo delovno organizacijo in s pravimi 
managerji, kol jih poznajo v tujini, nimajo po poslovanju 
nobene zveze.
Na političnem področju sc je po Grosovem mnenju z 
imenovanjem novega mandatarja situacija še poslabšala. 
Poslušalci so soglašali z njegovim mnenjem, da je zapihal 
veter v levo in obsodili glasovanje poslancev, ki so se 
izneverili volilccm - za take poslance bi bil potreben 
odpoklic. Prejšnji predsednik vlade Lojze Petne je po 
prevladujočem mnenju prisotnih s svojo pokončno in 
pošteno držo zastopal interese večine državljanov. Predvsem 
mlajši poslušalci so bili ogorčeni nad poročanjem medijev, 
predvsem televizije. Z očmi vidijo stvari drugače, kot jim jih 
vsiljujetaTV slika in poročanje. Menijo, daje tako ravnanje 
pravo posiljevanje za otopelost državljanov, zaradi katere ne 
pridejo do prave in resnične politične slike. Gostje omenil, 
da je bil parlamentu predložen osnutek zakona o medijih, 
vendar ga je vlada -verjetno zaradi ozkih interesov 
nekaterih- umaknila. Tudi časopis SLOVENEC se je zelo 
izboljšal v poročanju, vendar sc v politiki še vedno čuti neka 
"medlost in mlačnost. Navzoči poslušalci si želijo pravo, 
resnično, s komentarji - ne pristranskimi- podprto 
informacijo.
Govora jč bilo tudi o volitvah, češ da so nas celo Albanci 
prehiteli in v letu dni izvedli dvakrat volitvc.Z ozirom na 
obnašanje poslancev v skupščini je potrebno čimprej 
izpeljati nove volitve.
Radovedni poslušalci so postavili še mnogo vprašanj o 
dogajanju v skupščini, o odnosu občine do občanov, o 
zakonih, denacionalizaciji, privatizaciji,zadružništvu... G. 
Gros je razumljivo, privlačno in odločno s svojim mnenjem 
pričaraj dejansko stanje tako na gospodarski kot politični 
sceni. Še in še bi ga poslušalci radi spraševcli in poslušali 
kljub poznim večernim uram. Vidno zadovoljni si krajani 
Sodražice še želijo obiskov iz republiških klopi.

Hilij Hočevar Stanka

Podjetje za projektiranje in gradnjo objektov, |
d.o.o. Kočevje, TZO 56, tel. (061) 851 - 385

NUDIMO VAM:

• Izdelovanje projektne 
dokumentacije za vse 
vrste stanovanjskih hiš in 
poslovnih prostorov.

• Gradnja stanovanjskih 
hiš, poslovnih prostorov, 
vse vrste vzdrževalnih del, 
urejanje okolic...

• Posredovanje in
nadziranje obrtniških del

MI - GRADimo za vas
AMfl
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O NEZAUPNICI....POGLED Z DRUGE STRANIpl
L||

Pisanje g. Stanke Hitij-Hočevar (v nadaljevanju g. SHII) meje spravilo v dilemo, ali odgovoriti ali 
ne odgovoriti. Odgovoriti takemu načinu pisanja pomeni sprejeti besedni dvoboj s pisateljico, ki 

dejstva uporablja za konstrukcijo namišljenega romana. Ne odgovorili pomeni sprejeti možnost, da 
bo kdo takemu pisanju verjel. Odločil sem se za sprejem besednega dvoboja, vendar na morebitne 

nadaljevanje ne mislim odgovarjati na vsako nadaljevanko, temveč bom odgovoril na paket več
nadaljevanj.

O pravni plati prodaje spornih parcel 

ne mislim pisati, ker to tudi ni predmet 

pisanja g. SHH. Pomembno je nekaj 

drugega. G. SHH je " tako ali drugače 

žalostna, razočarana, jezna...", ker 

pobuda o nezaupnici ni bila sprejela. 

In v tem je bistvo zadeve.
Nobene želje ni s strani g.SHH v 

smislu ugotavljanja morebitne škode 
zaradi prodaje "spornih parcel", 
zahteve po odškodnini, če je res 
povzročena škoda in podobno, 
potrebna je le odstavitev izvršnega 
sveta in župana, ki izvršni svet podpira. 
In prav zaradi primarnega cilja 
akterjev afere - odstavitev izvršnega 
sveta brez kakršnega koli tehtanja 
dobrih pa tudi napačnih potez- 
podpiram izvršni svet. Jasno mi je, da 
če ne bi bilo te afere, bi bila 
ustvarjena neka druga.
Po mnenju g.SHH " se g. župan 

javno in pred poslanci sprašuje, kje je 
ta večina občanov, ki si "drzne" njih 
kontrolirati prijavnem delu!"
Javno sem res vprašal predlagatelje, 

vendar malo drugače. Vprašal sem jih, 
kje je ta vaša večina občanov, kako je 
ugotovljena in registrirana? Ali so 
akterji afere izkoristili zakonite 
možnosti ugotavljanja javnega mnenja 
(zbor občanov, javna tribuna, okrogla 
miza ali kaj podobnega )? Javno sem 
tudi izjavil, da dokler tega ni, je 
mnenje občanov ugotovljeno na osnovi 
agencije EBP. Popolnoma mi je jasno, 
da so uslužbenci občine bolj pod 
kontrolo občanov, vendar vztrajam, da

imajo tudi občinski uslužbenci pravico 
do dobrega imena in njihove napake je 
potrebno pokazati in ukrepali na 
primeren način. "Menim, de je g. 
župan, da bi ohranil in razvil svojo 
moč, "pritiskal" na javno glasovanje in 
s tem potisnil v ozadje varstvo za 
svobodo vcsli"( citat g. SHH). Glede 
predloga o tajnem glasovanju za 
uvedbo postopka sem le izjavil, da če 
sc mi ne upate v obraz reči, da delam 
narobe, potem res ne spadamo več 
skupaj. Znano pa mi je, da so 
predlagatelji vprašanje nezaupnice 
vsaj dvakrat obravnavali na 
poslanskem klubu in obiskali nekatere 
občane, da bi jih pridobili za ta 
projekt. Jaz nisem obiskal nikogar in 
ničesar ukrenil pred nastopom v 
skupščini, bralci pa naj sami presodijo, 
kdo je bolj pritiskal, da bi ohranil in 
razvil svojo moč. G. SHH meni, da bi 
"obtoženci" želeli videti, kdo od 
"poslancev je njihov sovražnik". Sam 
sem prešteval glasove in sem si po 
glasovanju zapomnil le štiri 
"sovražnike" in še za te nisem 
popolnoma prepričan. Pojem 
"sovražnik" je konstrukcija g. SHH. 
Resnična pa je moja izjava članom 
predsedstva skupščine, ki so podpisali 
predlog uvedbe nezaupnice, da so se 
postavili v vlogo sovražnika. Istega 
dne, ko je bila seja predsedstva, so 
podpisniki pobude, povedali, da je 
tema sestanka prodaja spornih parcel. 
Predlagal sem jim, da povabijo tudi 
nekoga iz občinske uprave, da bo 
članom poslanskega kluba

predstavljena tudi druga plat. To so 
odklonili. Na naslednji seji, ko smo 
obravnavali predlog postopka za 
nezaupnico, sem jim povedal, da le 
sovražniki skrivajo svoje načrte, 
medtem so sodelavci odkriti, čeprav 
imajo popolnoma druge poglede na 
neko zadevo.

Priznam, da sem storil napako, ko 
nisem preprečil, da je g.SHH "na silo" 
prebrala anonimno pismo. Te napake 
ne bom ponovil nikoli več in pri 
nikomur. Izjava g.SHH," da naši 
občinski možje sejejo strah in trepet 
(pa tudi nekateri drugi poslanci) med 
občani", je vredna debate le na 
sodišču, vendar se zaenkrat ne mislim 
ukvarjati s takimi dvoboji. Popolnoma 
sc strinjam z mišljenjem g. SHH, " da 
je treba sprejeti in priznati znanje in 
strokovnost tudi drugim". Vendar g. 
SHH naj za božjo voljo že enkrat pove, 
kdo so ti drugi in jih tudi predlaga. 
Zaenkrat še vedno zviška deli le 
nasvete in kritike vsem po vrsti, kaj vse 
delajo narobe. Budno spremlja delo 
"občinskih mož", direktorjev, 
bankirjev, kulturnih delavcev, da ne 
naštevam naprej. Bog in družba sta ji 
dala možnost za tako delovanje. Če pa 
nam vsem želi res enkrat pomagati, naj 
enkrat sestopi s prestola dclilcev, 
nasvetov in kritik in prevzame vodenje 
nekega dela. Jaz ji ne bom zapiral 
možnosti, tudi če želi prevzeti mesto 
prvega "občinskega moža".

Predsednik 
Skupščine občine Ribnica:
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I;! uveljavljeno ime na področju prodaje rezervnih delov za 
x* Zastavo, VW in Renault, kakor tudi za opravljanje 
;» kvalitenih servisnih storitev. Otvoritev avtohiše v Ribnici 
J; pomeni tudi razširitev ponudbe z amortizerji MONROE 
£ za vse vrste vozil na področju cele Dolenjske ler 
J* preglednejšo prodajo rezervnih delov z dodatno opremo 
'S po dostopnejših cenah. V zgornjih prostorih avtohiše je 
5; nov poslovni sedež podjetja, ki načrtuje širitev svoje 
«1 poslovne dejavnosti tudi na prodajo avtomobilov.
J« TRANSAKTA postaja torej podjetje z zaokroženo 

avtomobilsko ponudbo od nakupa do vzdrževanja vašega 
vozila. Informacije: AVTOHIŠA Ribnica, tel. iS6l - 464;

Ij AVTOSERVIS Dolenja vas, tel. 864 - 166.
J»
it«VS.\W»W.V.V.ViW«VKV«AAWAV«W»V*VA*V«'A,V*V«V«V*W»VA«V«V«V«V*VxV*AAVKV«W*AVvVi.W**«V«V*VK'»V.V.“«V«''»V»*«V»’ŽI

Trans akta odprla avtohišo v Ribnici
V tem tednu je v Ribnici na Šcškovi IA (pri 

policijski postaji) odprla vrata nova trgovina z 
avtomobilskimi deli, s katero je TRANSAKTA iz 

Dolenje vasi razširila svojo ponudbo in sc 
približala tako voznikom kot drugim krajanom.

TRANSAKTA je na našem koncu že dlje časa

V maju, najlepšem mesecu leta je pričela s 
svojim delovanjem svetovalna agencija

Gornje Lcpovčc 114, Ribnica tel. 061/860-405, 860-442 

Ponudba naših storitev je pestra!

Organiziramo tečaje (v maju predvidoma 
tečaj krojenja in šivanja), seminarje in druge 
oblike izobraževanja.
Organiziramo inštrukcije in priprave za 
zaključne izpite.

- Nudimo svetovanje psihologa.
- Pomagamo pri iskanju pomoči za 

najrazličnejša hišna dela, dela na vrtu...
Si želite obiskati gledališče, kino, iti po 
nakupih, pa nimate varstva za otroka? 
Pokličite nas, našli vam bomo primerno 
varstvo v našem ali vašem domu.

Imate morda še kakšne želje? Prav gotovo! 
Pokličite nas vsak dan med 19. in 21. uro,! 
potrudili se bomo, da vas ne bomo razočarali!

|lcl. n.c. 862-131, fax 861-030

Mercator-
kmetijska zadruga 

Ribnica
Šeškova 15, Ribnica

Cenjeni potrošniki
V poslovalnice ZADRUŽNIK se lahko 
oskrbite z umetnimi gnojili, zaščitnimi 
sredstvi za potrebe kmetijstva ter raznimi 
rezervnimi deli.
V poslovalnici DOM SODRAŽICA nudimo 
vse vrste živil, gradbenega materiala, 
inštalacijskega materiala, umetnega gnojila in 
vse vrste tehničnega blaga.
V poslovalnici IZBIRA in SVETI GREGOR 
nudimo vse vrste živil, galanterije, 
gospodinjski tekstil in drobno pakiranje 
semen.

NOVO:
V Loškem potoku nudimo umetna gnojila in 
zaščitna sredstva ter odkupujemo vse vrste 
celuloznega lesa.

Informacije na telefon 867 - 004 g. Debeljak 
vsak dan od 8 - 10 ure.
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POSLOVNA STRAN
NOVE

NOVICE

AVTOMOBILSKA IZLOŽBA
podružnica Ribnica, Šeškova 42, tel. 861 - 488, lelefax 860 - 655 

del. čas: od 8.00 do 16.00 in sobota od 9.00 do 12.00
OPEL VECTRA GL 1,6 i KAT. 5 VRAT MET. RDEČA 
OPEL VECTRA GL 1,6 i KAT. 5 VRAT NAV. RDEČA 
OPEL VECTRA GL 1,6 i KAT. 5 VRAT NAV. MODRA 
OPEL ASTRA GL 1,6 i KAT. 3 VRATA - NAV. RDEČA 
ŠKODA 135 LE KAT. BELA BARVA 
LADA SAMARA 1,5 5 VRAT BORDO, MODRA. RDEČA 
HONDA CIVIC SEDAN M 92 1,5 DXI KAT. MET. RDEČA 
VWGOLF CL 1,4 KAT. BELA BARVA 
VWGOLF CL 1,8 KAT. BELA BARVA 
VWGOLF CL 1,9

27.867 DEM 
27.466 DEM 
27.466 DEM 
25.300 DEM 
13.770 DEM 
14.660 DEM 
24.900 DEM 
27.200 DEM 
30.740 DEM 
31.720 DEM

MEGATRON d.d.
Kočevska Reka 7
61338 Kočevska Reka
žiro račun: 513-601-12510

P E SERVIS IN PRODAJA VOZIL 
Ljubljanska c. 67, KOČEVJE 
Tel.: (061) 854- 121 
Telefax: 851 - 447

Nudimo Vam vozila i/. programa
CHRYSLER

ošabna vozila SAKATOGA in LE BARON, 
terenska vozila CHEROKEE in VVRANGLER, 

osebna vozila 
ZASTAVA in FIAT,
IVECO - ZASTAVA 

in TAM - IVECO 
tovorna vozila nosilnosti 0,5 do 18 t.

Za ostale tipe vozil: AUDI, VW, TOYOTA itd., 
sprejemamo devizna vplačila.

Vozila iz programa CHRYSLER in ZASTAVA so na 
zalogi, kakor tudi vsi nadomestni deli za osebna in 
tovorna vozila, traktorje in gradbeno mehanizacijo.

Poleg POOBLAŠČENEGA SERVISA za vozila 
ZASTAVA, LADA, TAM - IVECO in CHRYSLER, 

opravljamo tudi vse avtomehanične in avtokleparske 
usluge, montažo in centriranje gum ter optično 

nastavitev preme.
Del. čas: vsak dan od 7. do 17. ure, sobota od 8. do 12. 

ure, informacije na te.: 854-121 in 800-331 ali po 
telefaksu 851-447.

AVTOZAŠČITA - 
AVTOKLEPARSTVO

Dušan Vidervol,Blate 3, Dolenja vas, 
tel.: 864 -177

za avtozaščito dajem 3 letno garancijo 
opravljam avtokleparska dela

NOVO:
Ravnanje huje poškodovanih delov vozil z 
univerzalnim hidravličnim vpetjem!

j. v VS11U(|€'9

I trgovina d.o.o.
I Vrvarska 3, (II.IIO Ribnica 
S Tel.(061)862-188. 
j lax (061) 862-18')

I

ji Za hitrejšo in ekonomičnejšo gradnjo vašega objekta 
I vam nudimo montažne plošče iz prednapetega betona 
j proizvajalca ABK 1NT d.o.o., Nova gorica.
j PloSCc so primerne za vse vrste objektov, odlikuje pa jih visoka 
I upogib na trdnost in hitrost montaZc. Nudimo tudi montažo!
I Za gradnjo proizvodnih in skladiščnih objektov nudimo montažne 
I hale istega proizvajalca.

Za vašo streho po konkurenčnih cenah dobavimo 
betonske strešnike BRAMAC z dodatnimi elementi.
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cl.o.o.

Jurjeviča 51a, 61310 RIBNICA 
Telefon / faks: (0f,l) 861--1W

AlfficTl5i51n5A^\la
tel.: 158-315, 161 -282int. 22

(Nudimo nasUdne IZni-l.Ki:: >
Kleparske gradbene elemente: žlebovi, odločne cevi, 
kljuke., in REPROMATERIAL 
Cu pl. - 0.5 - 0.6 - 0.8 -1.00 mm profil -5x25 -5x30 - 
6x30 mm
Al pločevina -0.7 -0.8 -1.00 mm Al pl. barvna -0.7 in 
0.8 mm
MS pločevina -0.8 -1.0 -1.5 -2.0 -2.5 -3.0 mm 
MS šipke od O 3 do O 30mm, šcstoglato...
MS cevi od O S do O 60 mm 
debelina sten 1-1.5 ... mm, kvaliteta MS 58,63... 
Dimenizije, ki niso navedene, in jih nimamo na 
zalogi, dobavimo po naročilu. Kratki dobavni roki!

'1 r~

l !
! I
i I
I !
I !

| j
...i i

LES Luisa Adamiča 10, 
Ribnica 

d.0.0.Tel.: 862 - 067
ii
I ------------------------------------;----------- r-;.........
I * akcijska prodaja KERAMIČNIH PLOSC1C po 

tovarniških cenah 
II
j * na zalogi OKNA IN VRATNA KRILA po zelo»gi

ugodnih cenah

! * nudimo OBLOGE v naravni in furnirani izvedbi
I
j * odkupujemo ŽAGAN LES

I

VABIMO
VAS

V

mib nnn
kjer vam nudimo v prijetnem vzdušju:

• malice
® poslovna kosila, večerje
• slavnostna kosila med 9.00 in 21.00 uro. 

Rezervacije in informacije kluba 111: 061/ 861 - 983
Podjetja KVM vam nudijo:
• oskrbovanje gostincev in trgovcev z živili in 

neživih ter vsemi vrstami pijač, hitra dostava in 
zanesljiva poslovnost v trgovinah
JORAS, tel.:861-530 
PREG, tel.: 861-379
SPECAR1.IA ZIMZELEN, tel.: 863-348 

PRESENEČENJE OB NAKUPU NAD 1500 SLT
• trgovini BREG in ZIMZELEN sta odprti tudi ob 

nedeljah
• grosistična prodaja pijač, tek: 861-371
• skladišče živil in neživil, tel.: 861-983

tek: 861-980, 861-981

RTV SERVIS
Kapele Marjan, Kočevska cesta 15, Dolga 
vas 61310 Kočevje, tek (061) 852-077

Popravilo:
• TV aparatov ISKRA, GORENJE, BLAUPUNKT, 

GRUNDING...
• avtoradijskih sprejemnikov, kasetofonov, 

videorekorderjev, električnih pastirjev, telefonov, 
teletextov, priklučkov za video in drugih audio - 
video aparatov.

PO DOGOVORU POPRAVILO NA DOMU!

ZA SERVISNE STORITVE DAJEM 30. DNEVNO 
GARANCIJO!

W.WMW.V.VJ.W.V.K i

OSVALD d.o.o. Grič cesta IV/3, tel. 861-880

* Izdelovanje
betonskih blokov dimenzij:
30x40x20, 25x40x20, 20x40x20,13x40x20, 8x40x20 
vogalnikov dimenzij 30x40x20 
tlakovcev "S" model

* montaža in dostava materiala za:
vodovodno instalacijo
stavbno kleparstvo 
centralne kurjave

Prevzememo adaptacijo kopalnic z vključno 
zidarskimi deli!

' .......  ' .............................................. .............. J
.....*1

M

m

L.
r;.

STORITVE:
servis in montaža oljnih gorilcev
servis eliktričnega ročnega orodja, 
varilnih aparatov
montaža toplotne tehnike in vse vrste 
instalacij

► NOVO NOVO

f
i

ZA VAS ZA VAS

MUDIM?
Trenirke, metrsko blago - otroško konfekcijo 

- moško, žensko konfekcijo
Obiščite nas !

F M PRODAJALNA - ŠIVILJSTVO 
r m ^ GORENJE 29, tek: 855 - 333



narodna in univerzitetna knjižnica

1

nama
VELEBLAGOVNICA
KOČEVJE
Zaradi dobrega sprejema in 

priljubljenosti Naminc 3x3 bomo 
svojim kupcem

- vsem tistim, ki bodo kupili na 
posebej označenih mestih za več kot 

1.000 tolarjev, ponovno začeli 
podarjati kartice 3x3. Vsako soboto 

bodo na TV izžrebali 3 nagrade - 
darilne bone v vrednosti 20.000, 

10.000 in 5.000 tolarjev. Seveda pa 
kartice veljajo tudi za redno kolo 3x3.

Število kartic bo omejeno, vedno jih 
bomo začeli podarjati v ponedeljek pa 

vse dokler jih ne bo v tistem 
zmanjkalo. Zato bodite v Nami pred 

drugimi.
Ss

nama & NOVE NOVICE 
KUPON ZA POPUST

Samo s kuponom, ki je objavljen v |
NTZ'kX/TA O „K .. 1

V.N>»>>>»%VO<V%VO

11 470 453
999606717,26

1992

COBISS B

Kolodvorska 25 
I tcl:cS54-3H, lelcfax: 853-472

V MESECU MAJU VAS POSEBEJ 
OPOZARJAMO NA:

I * Akcijsko prodajo toaletnega papirja, pralnih praškov 
I in papirnatih brisač po nizkih cenah v trgovini 
I KM ETO VALEČ in diskontu na Roški.

I * Nakup gradbenega materiala in kmetijskih strojev po 
| na roči lulTOVARN IŠKA CENA IN MINIMALNA 
I MARŽA!

I * Odkup polžev, gob in zelišč na vseh odkupnih postajah 
I od trgovin s kmetijskim repromaterialom do kooperanta 
1 Šabič Mata na Marofu.

| Odkup vseh vrst lesa, suhe robe in izdelkov domače 
| obrti (tel. 855 - 969).

| * Nakup na dva čeka brez obresti v trgovinah s 
I kmetijskim repromaterialom pri nakupu nad 10.000 SLT.

§ :!: Popust v višini 5% pri gotovinskem nakupu v vseh 
I trgovinah v vrednosti nad 20.000 SLT.

I Se priporočamo!

Mercator
TRGOPROMET

s Trgovinsko podjetje
I Kočevje,Ljubljanska 18,d.d.

I Mercator - Trgopromet. delniška družba ima v svojih 
I prehrambenih m specializiranih trgovinah za vas vedno 
I pripravljeno široko in ugodno ponudbo najrazličnejšega 
I blaga.
I Pri tem ne PREZRITE!
1 - da v naših prehrambenih trgovinah pri vsakem nakupu 
I nad 10 1 pijač - lahko raznovrstnih - dajemo 10%
I POPUSTA,
I - da med 10. in 20. v vsakem mesecu pri gotovinskih 
I nakupih nad 1.000 SLT v vseh tekstilnih trgovinah in 
i Galanteriji dajemo 10% POPUSTA,
I - da v trgovini "Pohištvo" šc-zlasti pri gotovinskem 
1 nakupu kuhinj "MARLES" dajemo 3.Wo POPUSTA, 
p - da v mesecu maju nudimo šč posebno ugodne I možnosti nakupa'na potrošniška posojla, kot sledi:
I 1. za tekstilno blago, oblačila in obutev:
I rok plačila 3 mesece, 10% obresti, BREZ POLOGA,
I 2. za belo tehniko, akustiko, galanterijske izdelke,
I slanske in talne obloge, barve in lake,' kolesa ter za vse 
I blago v _ „
I Gradbenem materialu in Železnini":
1 polog 30%, rok plačila 3 mesece, 10% obresti ali 

jroiog 30%, rok plačila 4 mesece, 15% obresti,
3. za pohištvo:

polog 30%, rok plačila 6 mesecev, 25% obresti ali 
polog 30%, rok plačila 10 mesecev, 45% obresti.

I Vse industrijsko blago prodajamo tudi na 3 čeke brez 
I obresti, prvi'ček je vnočljiv takoj. Najnižji znesek pri 
I nakupu blaga na kredit ali na 3 čekeje 5.000 SLT.

I PRIPOROČAMO SE ZA OBISK IN NAKUP!


